
為天災傷亡者祈禱文 

 
 

仁慈的天主，求你憐憫在這次天災中傷亡的兄弟姊妹，

引導亡者進入永生，享見你光輝的聖容。求你懷抱和治癒

身心受傷的人，幫助他們接受這突然而來的傷害；讓他們

在基督無限的慈愛裡，找到力量和慰藉，幫助他們度過

這困難的時刻，使災民早日重建家園。  

(默禱片刻) 

天主，請幫助我們互相支持，及領悟人生的無常，以珍惜

天恩，並盡力援助災民，拭去苦痛的傷痕。  

亞孟。  

憂苦之母聖瑪利亞，請為我們祈禱。 

 

天主教香港教區主教陳日君准 2004年 12月 29日 

 

 

1. 可隨意在彌撒前後應用 

2. 可改編用於信友禱文 

3. 可印備讓教友個別祈禱時應用 



 
 

Prayer for the Tsunami Victims 
 
 
 
Lord God, have mercy on all those who suffer in this natural disaster. Welcome 
all deceased into your eternal peace. Heal those who are hurt, and suffer. 
Comfort those who mourn. Help those in need of the reconstruction of their 
homes. 
 
(silent prayer) 

 
Lord God, enable us to support and to love each other. Help us realize your will 
in all uncertainties. Help us relieve the victims; wipe away tears of sorrow, and 
cherish life, your divine gift. We ask this through Christ, our Lord. Amen. 
 
Our Lady of Sorrows, pray for us. 
 
 

Imprimatur: Most Rev. Joseph Zen, Bishop of Hong Kong, 30 December 2004 

 
 
 
This prayer can be (i) recited by all faithful before or after Mass; (ii) adapted for 
General Intercessions; or (iii) printed for individual use. 
 
 

 


